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Zdravíme Jane, jsi ve skluzu. 

Rozpracuj projekt a zapracuj případné připomínky.Máš před sebou ještě 
hodně práce, tak hurá do toho…. 

P:S. Podívej se do dokumentu k Sally, řeší podobný koncept 
(problematiku), jen s jiným drivem….:) 

 



Přemýšlel jsem, co v mém okolí související s organizováním by potřebovalo zlepšit a 
myslím, že nejvíce mě pálí nedostatek organizace pracovního prostoru – stolu. V 
nepořádku si nelibuji, ale můj pracovní stůl je tak zaplněný a neorganizovaný, že mi 
to už dost ztěžuje práci na něm. Úklid je jen dočasné řešení. Hned po něm zase 
začnu na stůl odkládat všechno možné a brzy jsem zpátky na začátku. Snad každý 
odkládá věci, dělá hromádky na různých místech a pracovní stůl je místem, kde se 
odložené věci hromadí nejvíc a zároveň tam hodně překážejí. Rozhodně je tomu tak 
u mě, ale i u členů mé rodiny a všiml jsem si toho i u většiny svých přátel. Rád bych 
proto zkusil navrhnout pracovní plochu a zkusil ji posunout dál různými funkcemi. 

Dalším krokem bude dotazník, s dotazy na způsob, jakým různé skupiny svůj 
pracovní stůl využívají a jaké fce by u svého stolu ocenili. 

Kromě obvyklejších fcí, jako je nástěnka/tabule/stěna pro věšení pořadačů apod. a 
možnost přizpůsobení výšky stolu pro práci ve stoje, uvažuji o desce, kterou by bylo 
možné přizpůsobit odloženým věcem – velkou část nepořádku na mém stole tvoří 
drobnější předměty, na které mi chybí nádoba. Co kdyby mohla podle potřeby 
vzniknout v desce stolu? Podle potřeby by si díky zasouvacím segmentům mohl 
člověk vytvořit přihrádky na psací potřeby a jiné drobnosti. 

Co si o tom myslíte? 

Pracovní stůl do kanceláře ONLY 2 od studia Vrtiška Žák  

  



Motivace (proč jsem si vybral/la tuto cílovou skupinu a řešenou problematiku, co bych rád 
z pohledu designéra změnil a přispěl svým des.řešením... ) 

S “neorganizací” pracovního prostoru (stolu) se sám potýkám. Můj pracovní stůl je většinu 
času tak zaplněný a neorganizovaný, že mi to dost ztěžuje práci na něm. Úklid je jen 
dočasné řešení. Hned po něm zase začnu na stůl odkládat všechno možné a brzy 
jsem zpátky na začátku. Snad každý odkládá věci, dělá hromádky na různých 
místech a pracovní stůl je místem, kde se odložené věci hromadí nejvíc a zároveň 
tam hodně překážejí. Rozhodně je tomu tak u mě, ale i u členů mé rodiny a všiml 
jsem si toho i u většiny svých přátel. Rád bych proto zkusil navrhnout pracovní 
plochu a zkusil ji posunout dál různými funkcemi. 

 

Cílová skupina (popis cílové (uživatelské) skupiny) 

Pracovní stůl je dnes, kdy většina lidí používá osobní počítače a stejně tak důležité jsou pro 
nás papírové dokumenty, jedním z nejdůležitějších kusů nábytku. Nabízí se mi tedy 
poměrně široká cílová skupina, ale rád bych trochu zúžil. Horkým tématem dneška je krize 
bydlení. O byty je obrovský zájem a spousta lidí, nejen studenti, se musí spokojit s těmi 
méně prostornými. Proto chci do návrhu zapracovat co největší prostorovou využitelnost. 

 

Scénář (scénář s modelový příkladem situace…) 

Mladý pár (cca 30 let) bydlí v Praze v bytě 2+kk. Ona pracuje v IT. On zase jako úředník. 
Protože si už něco našetřili, chystají se na rekonstrukci a zařízení bytu. Není pro ně tolik 
důležitá cena, jako spíš kompaktnost nábytku. Kvůli malé velikosti bytu se snaží co 
nejefektivněji využít všechny prostory. 

 

Miloslav studuje na gymnáziu 4. ročník a poměrně pilně se připravuje na maturitu. Moc toho 
ale neudělá u svého pracovního stolu, protože by nejdříve musel roztřídil ty hromady papírů, 
knih, učebnic a spousty dalších věcí. Pracuje radši všude jinde po domě, aby se tomu 
nepořádku vyhnul. Občas přemýšlí, že si pořídí lepší stůl s dostatkem úložných prostor a 
organizérů, až se na výšce přestěhuje do Prahy do bytu.  

  



Analýza cílové skupiny a řešené problematiky (např. : dotazník formou face 
to face, on-line dotazník, již realizovaný výzkum HCI FEL…) 

Dotazník 

 

 

 



 

 

 

 

 



 

 

 



 

 

 



 

 

 



 

 

 



 

Díky dotazníku jsem si trochu ujasnil, jaké funkce lidí u svého pracovního stolu chtějí a také 
jak rozsáhlý je problém s hromaděním věcí na pracovním stole. Čekal jsem, že se s tím 
potýká víc lidí, ale i tak více než třetina lidí odpověděla, že se jim na stole věci hromadí, ale 
když je odhrnou, mohou u stolu pracovat. 

  



Rešerše/inspirace 

Vybral jsem několik zajímavých konceptů pracovních stolů, ze kterých čerpám… 

 
- Využití prostoru nad stolem díky policím. 



 

 
- Úložné prostory v desce stolu. 



 

 



 
- Vyklápěcí stůl. 

 

  



Návrh (fotodokumentace mapující vznik des. návrhu, pracovní model, finální model) 

Skici 

 

 



Původně jsem počítal s principem prohlubní v desce stolu na první skice. Na druhé je 
zjednodušení. Bohužel jsem našel existující příklady obou principů (v rešerši výše).  

 

 

Hodně mě zaujal princip sklápěcího stolu. Příklady, které jsem našel, neposkytují mnoho 
úložného prostoru a podle mě nevyužívají okolní prostor příliš efektivně. Tyto problémy by 
vyřešila vyklápěcí deska ze skříně.  



 

 

 

 

 

 

  



 

 

 

 

 

 

 

Ateliér Karel 

Část 2. - Modulární nábytek s 3D 
tištěnými spoji 

  



Motivace 
Jako student bych chtěl navrhnout nábytek pro studenty. Levný a 
moderní. Osobně nejsem moc spokojený se současnou nabídkou 
levného nábytku. I když má Ikea občas hezké kousky, většinou to není 
ono. Chtěl bych něco svěžího, odvážnějšího, modernějšího, ale abych si 
to mohl dovolit. A tady přichází na scénu modulární nábytek sestavený 
pomocí spojek z 3D tiskárny. Umíte si představit něco modernějšího? 

 

 

Cílová skupina 

Cílím především na studenty, kteří bydlí v malých bytech, ve sdílených 
pokojích, nebo na kolejích. Většinou se musí spokojit se starým 
nábytkem, který už v bytě byl. Někdy je byt zařízený novým nábytkem, 
bohužel ne příliš vkusným. Nebo prázdný byt si musí zařídit pár levnými 
kousky z Ikei.  

  



Scénář 

Anetě je 21 let a studuje už druhým rokem na PřFUK. Když před rokem 
hledala v Praze bydlení, aby nemusela dlouho dojíždět, tak měla štěstí a 
povedlo se jí sehnat samostatný pokoj v bytě u Náměstí míru. Bydlí tam 
s dalšími třemi spolužáky. Každý má vlastní pokoj, ale nikdo ho nemá 
příliš zařízený. V celém bytě bylo jen to nejnutnější. Kamarádi většinou 
sáhnou po něčem z Ikei, což je většinou docela pěkné a můžou si to 
dovolit. To ale pro Anetu není. Ráda by si svůj pokoj zařídila opravdu 
hezky a originálně, jenže takový nábytek je hrozně drahý. Jednou ale 
večer u piva přijde řeč na 3D tisk a nábytek z něj složený. Ukáže se, že 
jeden její spolužák má 3D tiskárnu a tiskne na zakázku. Aneta se 
rozhodne, že to zkusí. Na webu si najde model, který vyhovuje její 
představě a umožňuje přizpůsobit rozměry nábytku. To se Anetě 
náramně hodí, protože by ráda vyplnila prostor mezi postelí a další 
stěnou. Teď už si jen nechá spojky vytisknout u spolužáka, zajede si do 
Hornbachu pro materiál a jde se sestavovat... 

  



Analýza cílové skupiny a řešené problematiky 

Rešerše 















 

  





 



Výzvy 

Spoje se budou tisknout na 3D tiskárně. Výzvou bude vymyslet způsob 
rozdělení spojky tak, aby bylo možné všechny součásti vytisknout.  

 

Dnešní tiskárny jsou schopny na sebe vrstvit vrstvy navzájem posunuté 
jen zhruba o 45°. Ostřejší šikmé plochy by se ještě za tepla zbortily pod 
vlastní vahou. Proto také musím spojku tisknout po dvou částech, které 
potom musím spojit dostatečně pevně, aby se nábytek nerozpadl. 

 

Další výzvou jsou nosné desky. V karanténě nemám možnost vyzkoušet 
různé materiály, tloušťky a délky. Proto budu vycházet z podobných 
kusů nábytku, ke kterým mám přístup. 

  



Návrh 

Moodboard 

Po krátkém tápání jsem dostal nápad na koncept mé nábytkové spojky. 
Moje asociace vyjadřuje následující moodboard...







 



 Skici 









 



Tvar spojek vychází z tvaru bambusu/rákosu/stonku trávy. Do spojek se 
shora a zespoda zasouvá dřevěná buková kulatina o průměru 25mm a 
ze strany dva díly spojky svírají 14 mm tlustou desku z bukové překližky. 
V té musí být předvrtané díry, do které zapadnou tva protistojné 
výstupky. Spojka drží pohromadě pomocí dalších výstupků, které by 
měly třením držet. Toho lze docílit jen přesným tiskem, aby do sebe 
zapadly na těsno, ale to by neměl být problém. Výstupky se tisknou až 
nahoře jako poslední, nic je nezatěžuje, takže jejich rozměry by měly být 
přesné. (viz. vizualizace) 

 

Moje původní představa byla, že by i dřevěná kulatina byla natřená na 
bílo, takže by se spojkami tvořila jeden celek - takové vertikální bílé 
bambusové kmeny, které jsou v protikladu s horizontálními liniemi 
dřevěných polic. Nechci ale do něčeho takového případného uživatele 
nutit. 

 

Nábytek bude modulární. Vyžaduje pouze tři hlavní druhy spojek, 
rohovou, stranovou a sloupovou, a pokud chce uživatel přidat tenké 
stěny pro knihovnu, tak bude potřebovat jejich jednotlivé poloviny 
modifikované - s přidaným zářezem, do kterého tenká boční stěna 
snadno zapadne. (viz. obr. výše a vizualizace) 

 

Mezi skicami výše je i přehled čtyř možných uspořádání těchto 
modulárních polic, ale to rozhodně nejsou všechna. Nábytek lze měnit, 
rozšiřovat a modifikovat donekonečna. 

  



Modely a vizualizace 

 

 

 



 

  



 



 



 



 



 

 

  



Technologie 

Spojky se tisknou na klasické 3D tiskárně, kterou si můžete pořídit 
domů. Tyto tiskárny mají většinou velikost tiskové plochy okolo 20 cm 
čtverečních, takže by jedna tiskárna mohla tisknout najednou tři poloviny 
spojek, možná čtyři. 

 

Také se zde otevírá možnost recyklace plastu v domácích podmínkách. 
Zatím má ale tento postup mnoho much. Výtisk většinou není moc 
kvalitní. Plast se zkrátka nedá tavit a dolévat stále dokola. 

 

U mého výrobku jsem počítal s využitím 14 mm tlusté bukové překližky, 
aby mohli být desky co nejtenčí a knihovna působila co nejlehčeji, ale 
modely těchto spojek je velice jednoduché upravit pro desky o jiné 
tloušťce. Díky této možnosti by lidé mohli místo překližky použít cokoliv 
od masivu přes DTD, MDF až po plexisklo nebo zajímavou novinku 
Packwall. 

 

  



Závěr 

Těším se, až budu moct vytisknout prototypy a otestovat je. Bohužel 
jsem se v karanténě musel bez funkčního prototypu obejít. Očekávám, 
že se s funkčním modelem objeví nové problémy a výzvy, ale to mě 
neodradí od pokusu tento návrh realizovat. 


